

REFERAT AF MØDE I HAVNEFRONTEN, TIRSDAG DEN 17. AUGUST 2021 KL. 16.00

23. august 2021

Referat af møde i Havnefronten, tirsdag den 17. august 2021 kl. 16.00

Alle ejendomme var repræsenteret undtagen Ankerhusene, hvor der var afbud fra både Birgit og Kirsten.

1. Tillæg/ændringer til dagsorden

Dagsordenen blev godkendt med mindre ændringer i rækkefølgen.

Valg af referent.

Susanne Munk fra Fjordtårnet blev valgt til referent og Knud Erik fra Fjordstokken blev valgt som ordstyrer.

2. Nye medlemmer i havnegruppen.

Det blev besluttet at forsøge at få udvidet gruppen med repræsentanter fra Østbryggen, Vestbryggen og Birch ejendommen. John Just tager kontakt med ejerforeningen i Vestbryggen og med administratorerne for de to andre ejendomme, der udlejes.

3. Krag's Brygge renoveret. Nye skilte for enden af stræderne til Krag's Brygge.

Der er 2 skilte opsat efter renoveringen. Det ene er et "gågade skilt" med undertavle "kørsel tilladt". Det andet er et "parkeringsforbud på vendeplads" skilt. (Se vedhæftede brev fra Tommy Skov, Formand Fjordstokkene) og forslag til brev fra Havnefronten udarbejdet af Knud Erik.

Gruppen havde en længere diskussion om skiltene og ikke mindst om, hvordan vi bedst opnår at vores ønsker bliver gennemført. Der var enighed om, at det er bedre med en konstruktiv tone, da vi ønsker at fremstå som samarbejdspartnere og ikke modstandere af kommunen.

Det blev besluttet at sende Knud Eriks forslag til brev med en ændring af slutsætningen, som kunne opfattes konfronterende. Derudover bør det tilføjes, at cykling også er tilladt, og derfor bør nævnes på skiltene.

Tommy Skovs brev blev generelt opfattet som for konfronterende og indeholdt desuden forslag til parkeringspladser i stedet for spejl bassiner, hvilket er i modstrid med Havnefrontens holdning.

Gruppen anerkendte folks ret til at fremsætte deres meninger, men opfordrede til, at man kun fremsætter evt. modsatrettede forslag i eget navn og ikke som repræsentanter for sin bestyrelse, med mindre vi på forhånd har kunnet diskutere det i Havnefronten. Ellers fremstår vi splittede og underminerer vores indflydelse.

4. Kommentarer fra Birgit og Kirsten, Ankerhusene, samt John Olsen, Dokhuset.

Kommentarerne blev vendt. De understøtter den diskussion gruppen havde under pkt 3.

5. Spejl bassin langs Brostræde.

Spejl bassiner blev for dyre og er derfor foreløbigt skrinlagt, medmindre der kan skaffes fondsmidler. Ingen af områderne lever op til det, der blev lovet, da lejlighederne blev solgt.

Der var enighed om at fastholde vores ønske/krav om spejl bassiner, men igen i en positiv og samarbejdende stemning. Det blev derfor aftalt, at John Just fortsætter med kontakten med kommunen med henblik på det møde, vi er blevet stillet i udsigt. På mødet vil vi spørge ind til kommunens muligheder for at søge fondsmidler, og tilbyde vores aktive hjælp med ansøgningerne, hvis det ønskes.

6. Parkering i stræderne.

Vi har tidligere foreslået tidsbegrænset parkering, men kommunen har vist sig afvisende overfor tanken. De ønsker ikke at administrere beboerlicenser.

Parkeringen ved Fjordtårnet blev diskuteret. Da parkeringspladserne på Vejerhusstræde er beliggende på Fjordtårnets grund har kommunen accepteret APs ønske om tidsbegrænsning. Det bliver Fjordtårnet selv, som skal administrere forbuddet via et privat firma. Kommunen har ikke noget at gøre med det. Der bliver ikke udstedt beboerlicenser.

Det blev besluttet at lægge sagen ned foreløbig. Der er ingen aktuelle parkeringsproblemer, og vi afventer udviklingen efter alle boliger er færdige, og der evt. kommer beslutning om P-hus på Isefjords Allé.

Nils fra Vejerhuset har foreslået at vi beder om hastighedskontrol/-nedsættende foranstaltninger, der kan skærme beboerne langs Havnevej. Der var enighed om at det er en god ide. John Just laver forslag til brev til Politiet med anmodning om at etablere fartkontrol på Havnevej.

7. Møde med udvalget for klima og miljø.

Opfølgning på den kommunale plan for havnens udvikling, herunder ny hage. Fortove mangler langs Isefjords Allé mangler. Skiltene til Krag's Brygge, Parkering i Stræderne m.m.

Dette punkt blev behandlet under pkt 5.

8. Eventuelt

Bo fra Molehusene gjorde opmærksom på at det er meget sandsynligt at de både, der ligger i havnen lukker toiletaffald ud direkte i vandet. Det aftaltes at Bo kontakter havnemesteren for en snak og orienterer gruppen på næste møde.

9. Ny møde dato.

Næste møde blev aftalt til 5. oktober 2021 kl. 16. Mødet afholdes i Fjordstokkens fælleslokale.